
Orø Beboerforening
Ordinært bestyrelsesmøde, onsdag 6. marts 2024 kl. 19.00, Brøndevej 8

1) Dagsorden nr. 03-24 Ref. nr. 03-24
Deltagere: Mogens, Birgitte, Lilian
Afbud: Sofie, Knud og Helene
Vi konstaterer at bestyrelsen er beslutningsdygtig

2) Godkendelse af dagsorden Dagsordenen er godkendt og Lilian referer mødet

3) Foreningens drift
-orientering

Intet nyt

4) Økonomi
Regnskab 2023 og budget 2024

Udsættes til 14.3.

5) Indkommen post Orø Lokalforum har trukket invitationen til et dialogmøde.
I stedet forsøges arrangeret et kaffemøde, med det formål at 
drøfte et samarbejde de to foreninger imellem. 
Vi afventer datoforslag fra Lokalforum.

6) Sammenslutningen af Danske
Småøer (SaDS)
- orientering om ændringer i 
planloven, vedtaget i FT dec. 
2023

Invitation til generalforsamling i 
SaDS. Denne foregår 24-26 maj 
på Strynø.

Der er i december 2023 vedtaget ændringer til planloven og 
flere af disse  kan få konsekvenser for udvikling på småøerne. 
SaDS afholdt et webinar i februar. Lilian deltog
Dette kan ses her: webinar om planloven februar 2024.

Webinaret indeholdt specifikt område Ø-udviklingsplaner.
Ændringer i planloven giver mulighed for at småøer og deres 
kommuner kan udarbejde en ø-udviklingsplan.
En ø-udviklingsplan er en helt ny ting i planloven. 

Den er en helt ny mulighed; at småøer kan tage initiativ til at få 
udarbejdet en ø-udviklingsplan. Det er øens kommune, der skal 
stå for den og den vil få en lokalplanslignende karakter.
En ø-udviklingsplan skal omhandle hele øen. 
Der skal nødvendigvis ikke laves lokalplan for hele øen, men 
hele øen skal indgå i planen. En endelig ø-udviklingsplan vil 
blive forpligtende.

Beslutning:
Orø Beboerforening nedsættter en arbejdsgruppe, der 
undersøger planlovens ændringer nærmere v/ Mogens og Lilian

Vi har modtaget invitation til Generalforsamling og 50 års 
jubilæum på Strynø 24-26 maj. Beboerforeningen deltager med 
2 personer.

7) Arrangementer
- Generalforsamling 2024 
onsdag 17. april – planlægning
- Sankt Hans søndag 23. juni

Forskønnelsespris
Beboerforeningen uddeler ved generalforsamlingen en 
forskønnelsespris.  Bestyrelsen beslutter, hvem der skal 
modtage årets pris.
Fællesspisning, vi arrangerer fællesspisning kl. 17.30. Vi beder 
forsamlingshuset stå for denne del.
Beretning Mogens og Lilian forbereder beretning
Indkaldelse til GF er klar, følgebrev til medlemmer udarbejdes.

https://danske-smaaoer.dk/nyheder/webinar-om-planloven/


Udsættes til 14.3.: Drøftelse af vedtægter.

Sankt Hans:
Mogens har lavet aftale med aftenens båltaler.
Plakat, Lilian laver et udkast.

8) Planlægning for det 
kommende år, opgaver og 
fordeling

Intet nyt

9) Arbejdsgrupper/udvalg
9.1. færgekontaktudvalg
9.2. trampesti gruppen
9.3. turisme - status på SFU

9.1. Intet nyt se i øvrigt pkt. 10.

9.2. Der er en forespørgsel fra Trampesti gruppen vedr. 
ansøgning til Friluftsrådet til udskiftning af kort på trampestierne.
Vi imødekommer dette ønske og sætter en ansøgning i gang.
Trampestigruppen afholder det årlige møde jvf. Kommissorium, 
lørdag den 13. april kl. 10-12, i værestedet i hallen.

9.3. Strategisk Fysisk Udviklingsplan (SFU). 
Denne er godkendt af styregruppen og på vej igennem politisk 
behandling. SFU’en præsenteres på Orø på et borgermøde 23. 
april. Derudover er der afsat yderligere 3 mødedatoer til at 
arbejde med planen, og hvor borgerpanelet er indbudt.
Møderne bliver afholdt mandagene den 13. maj den 9. sep. og 
den 11.november. Alle dage kl. 16-18.

Udsættes til 14.3. Præsentation og drøftelse: I planen præsenteres et nyt 
samarbejdsorgan på Orø; ”Ø-væksten” – et udviklingsforum. Dette 
kommer til at involvere Beboerforeningen.

SFU – ORØ  kan nu læses på deltag.holbaek.dk

10) Færgedrift i fremtiden
- orientering fra møde 8.2.med 
Holbæk Kommune

Mogens og Knud deltog i mødet vedr. fremtidig færgedrift 
sammen med repræsentanter fra Orø Lokal Forum og 
Færgekontaktudvalget. 
Beboerforeningen havde det budskab med til kommunen at vi 
ønsker flere daglige afgange til og fra Holbæk. Vi foreslog at 
man investerer i ”en sejlende fjordsbus” til at kunne supplere 
nuværende færgedrift.
Der foreligger et referat fra mødet, se bilag.

Udsættes til 14.3: Mogens foreslår at Knud og Mogens fortsætter arbejdet
med fremtidig færgedrift og gerne sammen med andre aktører

11) Eventuelt Filmen ”Før Stormen”, blev vist 21. februar som en forpremiere i
i Bådlauget Det blev arrangeret med kort forberedelsestid. Der 
var 6 fremmødte. Filmen kan ses i biograferne i marts måned.

Orøposten er Orøs nye netbaserede ø-avis. Det første nummer 
er udkommet 12. februar og kan læses på Orøposten

12) Næste møde 14. marts kl. 17.15 hos Mogens

Referent  Lilian / 7. marts 2024

http://posten.oroe.dk/
https://deltag.holbaek.dk/da-DK/projects/oro-strategisk-fysisk-udviklingsplan

